
 

 تأكيد محدود تقرير 

 شركة بن داود القابضة  لمساهمين فيإلى ا
 )شركة مساهمة سعودية(

 

مر يجعلنا نعتقد بأن ما تم تفصيله في فقرة الموضوع ادناه  أإذا كان قد لفت انتباهنا  لقد قمنا بتنفيذ ارتباط تأكيد محدود لبيان فيما
  المشار اليها  قا للضوابط ذات الصلة، من كافة النواحي الجوهرية، وفبشكل سليم عرضهعنه و الإفصاحيتم لم )"الموضوع"( 

 .أدناه

 الموضوع:

 شركة بن داود القابضةمن رئيس مجلس ادارة  والمقدم( 1 لملحقبالتبليغ المرفق )ا المحدوديتعلق موضوع ارتباط التأكيد 
إدارة  ون لأحد أعضاء مجلس عن الأعمال والعقود التي يك الجمعية العامة العادية الى )"الشركة"( )شركة مساهمة سعودية(

لمتطلبات  ا  وفق وذلك، م 2020ديسمبر  31المنتهية في السنة  حدثت خلال  مصلحة شخصية مباشرة أو غير مباشرة الشركة

  .من نظام الشركات (71)المادة 

 الضوابط ذات الصلة:

 .(م2015 –هـ 1437من نظام الشركات الصادر عن وزارة التجارة والاستثمار ) (71)المادة  •

   .(1 لملحق)ا إلى الجمعية العامة العادية المقدم من رئيس مجلس إدارة الشركة التبليغ •
  الشركة إدارة  ون لأحد أعضاء مجلس  عن الأعمال والعقود التي يكالإقرارات المقدمة من أعضاء مجلس إدارة الشركة   •

 فيها. مصلحة شخصية مباشرة أو غير مباشرة
 . م2020ديسمبر  31للسنة المنتهية في السجلات المحاسبية للشركة   •

 مسؤولية الإدارة:

وفقا للضوابط ذات الصلة، ومسؤولة  لمعلومات الواردة في فقرة الموضوع اعلاه اعداد وعرض إإن الإدارة هي المسؤولة عن 

هي المسؤولة عن تطبيق أنظمة الرقابة الداخلية التي تراها   إدارة الشركةكما إن أيضا عن اختيار اساليب تطبيق تلك الضوابط. 
لمعلومات الواردة في فقرة الموضوع اعلاه وخلوها من اية تحريفات جوهرية، سواء كانت ناتجة اعداد وعرض لإضرورية 

ظروف والأحداث  عن غش أو خطأ، واختيار وتطبيق الضوابط الملائمة والاحتفاظ بسجلات كافية وعمل تقديرات معقولة تبعا لل
 ذات الصلة. 

 مسؤوليتنا:

الدولي ار يللمعإن مسؤوليتنا هي تقديم استنتاج تأكيد محدود حول الموضوع اعلاه بناء على ارتباط التأكيد الذي قمنا به وفقا 

المعتمد "،  التاريخيةارتباطات التأكيد الأخرى بخلاف عمليات مراجعة أو فحص المعلومات المالية  ( "3000)  رتباطات التأكيدلا

 في المملكة العربية السعودية، والشروط والاحكام المتعلقة بهذا الارتباط التي تم الاتفاق عليها مع ادارة الشركة. 

بداء استنتاجنا، وعليه، لم نقم بالحصول على  لقد صُممت إجراءاتنا للحصول على مستوى محدود من التأكيد كافي لتوفير اساس لإ

لمطلوبة لتوفير مستوى معقول من التأكيد. تعتمد الإجراءات المنفذة على حكمنا المهني بما في ذلك مخاطر وجود جميع الأدلة ا

تحريفات جوهرية في الموضوع، سواء كانت ناتجة عن غش أو خطأ. كما أخذنا بالاعتبار فاعلية انظمة الرقابة الداخلية عند  

 ا مصمما لتقديم تأكيد حول فعالية تلك الانظمة.تحديد طبيعة ومدى إجراءاتنا، ولم يكن ارتباطن

 الجودة:قابة الاستقلالية ور

الصادرة عن مجلس المعايير الأخلاقية  للمحاسبين المهنيين  المهنة  لقد التزمنا بالاستقلالية والمتطلبات الأخلاقية الأخرى لقواعد آداب وسلوك  

 .  السرية والسلوك المهنيوالعناية الواجبة،  والمهنية،    الكفاءة والموضوعية،  والتي تأسست على المبادئ الأساسية للنزاهة،  والدولية للمحاسبين  

جودة بما في ذلك السياسات ال  لرقابة وبالتالي نحافظ على نظام شامل  (،1رقابة الجودة )الدولي لمعيار الكما نقوم بتطبيق 
 والإجراءات الموثقة بشأن الالتزام بالمتطلبات الأخلاقية والمعايير المهنية والمتطلبات النظامية والتنظيمية المعمول بها.
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 وشركاهم )محاسبون قانونيون(شركة ارنست ويونغ 
 شركة تضامنية 

 الدور الثالث عشر  –برج طريق الملك 
 طريق الملك عبد العزيز )طريق الملك(

 1994ص.ب 
 21441جدة 

 المملكة العربية السعودية 
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LIMITED ASSURANCE REPORT  
TO THE SHAREHOLDERS OF THE BIN DAWOOD HOLDING COMPANY  
(A SAUDI JOINT STOCK COMPANY) 
 

We have carried out a limited assurance engagement in order to state whether anything has 
come to our attention that causes us to believe that the subject matter detailed below 
(“Subject Matter”), has not been reported and presented fairly, in all material respects, in 
accordance with the applicable criteria mentioned below. 
 

Subject Matter: 
The subject of the limited assurance engagement is related to the declaration as attached 
in (Appendix 1), which was prepared by the Chairman of the Board of Directors (the “BOD”) 
of Bin Dawood Holding Company (a Saudi Joint Stock Company) (the “Company”) to be 
submitted to the Ordinary General Assembly Meeting, in respect of the transactions and 
contracts in which any of the members of the BOD of the Company has a direct or indirect 
personal interest, occurred during the year ended 31 December 2020, in order to comply 
with the requirements of Article (71) of the Companies’ Law. 
 
Applicable Criteria: 

 
1. Article (71) of the Companies’ Law issued by Ministry of Commerce (“MOC”) 

(1437H -2015). 
 

2. Declaration submitted by the Chairman of the BOD to the Ordinary General 
Assembly Meeting (Appendix 1). 
 

3. The declarations submitted by the members of the Company’s BOD in respect to the 
transactions and contracts in which any of the members of the Company’s BOD has 
a direct or indirect personal interest. 

 

4. The Company’s accounting records for the year ended 31 December 2020. 
 

Management Responsibility: 
The management of the Company is responsible for the preparation and presentation of the 
Subject Matter above in accordance with the applicable criteria and is also responsible for 
the selection of methods used in the applicable criteria. Further, the Company’s 
management is responsible for applying internal controls relevant to the preparation and 
presentation of the information stated in the Subject Matter above that is free from material 
misstatement, whether due to fraud or error; selecting and applying appropriate criteria; 
maintaining adequate records and making estimates that are reasonable in the 
circumstances. 
 
 

Ernst & Young & Co. (Certified Public Accountants) 
General Partnership 
King’s Road Tower, 13th Floor 
King Abdul Aziz Road (Malek Road) 
P.O. Box 1994 
Jeddah 21441 
Kingdom of Saudi Arabia 
Head Office – Riyadh 

Registration No. 45/11/323 
C.R. No. 4030276644 
 
Tel: +966 12 221 8400 
Fax: +966 12 221 8575 
 
ey.ksa@sa.ey.com 
ey.com/mena 
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LIMITED ASSURANCE REPORT  
TO THE SHAREHOLDERS OF BIN DAWOOD HOLDING COMPANY  
(A SAUDI JOINT STOCK COMPANY) (continued) 
 
Our Responsibility: 
Our responsibility is to express a limited assurance conclusion on the Subject Matter above 
based on our assurance engagement conducted in accordance with International Standard 
on Assurance Engagements (3000) “Assurance Engagements Other Than Audits or 
Reviews of Historical Financial Information” endorsed in the Kingdom of Saudi Arabia, and 
the terms and conditions for this engagement as agreed with the Company’s management. 
 
Our procedures were designed to obtain a limited level of assurance on which to base our 
conclusion, and, as such, do not provide all of the evidence that would be required to provide 
a reasonable level of assurance. The procedures performed depend on our professional 
judgement including the risk of material misstatement of the Subject Matter, whether due 
to fraud or error. While we considered the effectiveness of internal controls when 
determining the nature and extent of our procedures, our engagement was not designed to 
provide assurance on effectiveness of those controls. 
 
Independence and Quality Controls: 
We have complied with the independence and other ethical requirements of the Code of 
Ethics for Professional Accountants issued by the International Ethics Standards Board for 
Accountants (“IESBA”) which was founded on fundamental principles of integrity, 
objectivity, professional competence and due care, confidentiality and professional 
behavior.  
 
Our firm applies International Standard on Quality Control (1) and accordingly maintains a 
comprehensive system of quality control including documented policies and procedures 
regarding compliance with ethical requirements, professional standards and applicable legal 
and regulatory requirements. 
  

Summary of Procedures Performed: 
The procedures performed in a limited assurance engagement vary in nature and timing 
from, and are less in extent than for, a reasonable assurance engagement. Consequently, 
the level of assurance obtained in a limited assurance engagement is substantially lower 
than the assurance that would have been obtained had a reasonable assurance engagement 
been performed. 
 
As per the engagement letter, our procedures included, but were not limited to: 

 
• Obtaining the BOD Chairman’s declaration that includes the financial information 

about the transactions and contracts in which any of the members of the Company’s 
BOD has a direct or indirect personal interest, occurred during the year ended 31 
December 2020, according to the requirements of Article (71) of the Companies Law 
(Appendix 1). 
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